
 ZÁPIS 

z valné hromady 

Asociace insolvenčních správců z.s. 

se sídlem Široká 5, 110 00 Praha 1, IČ: 26581591 

 

 

Dne 30. března 2023 se v Justičním areálu Na Míčánkách, 28. pluku 1533/29b, Praha 10, konala valná 

hromada Asociace insolvenčních správců z. s. (dále jen ASIS) (seznam přítomných je přílohou zápisu). 
 

 

 

 

 

Pořad jednání:   

1. Zahájení valné hromady, kontrola usnášeníschopnosti.  

2. Volba orgánů valné hromady. 

3. Zpráva o činnosti ASIS za období 2021-2022.  

4. Zpráva o stavu majetku ASIS. 

5. Schválení řádné roční účetní závěrky za rok 2021 a 2022 a sdělení informací o rozpočtu na rok 2023 

včetně podání zprávy o roční účetní závěrce společnosti Insolvenční akademie s.r.o. za rok 2021 a 

2022.  

6. Volba členů Rady expertů ASIS. 

7. Aktuální záměry a priority ASIS – aktuální změny v oddlužení; odměny správců; spolupráce 

s Hospodářskou komorou hl. m. Prahy. 

8. Diskuse.  

9. Závěr valné hromady. 

 

Prezence účastníků byla zahájena ve 14:20 hod. v místě konání valné hromady a ukončena ve 14:30 hod. 

Valné hromady se zúčastnilo osobně nebo v zastoupení 61 ze 120 stávajících členů ASIS. 

 

Zahájení, kontrola usnášeníschopnosti a volba orgánů valné hromady 

 

Prezident ASIS JUDr. Daniel Ševčík, Ph.D. uvítal všechny přítomné a oznámil, že valné hromady se účastní 

osobně nebo v zastoupení 61 členů ASIS, čímž je valná hromada usnášeníschopnou. Stručně informoval o 

předpokládaném průběhu valné hromady a uvedl volbu předsedy valné hromady a zapisovatele. 



Předsedou VH byl navržen JUDr. Michal Žižlavský. Volba předsedy VH: PRO 61 hlasů, zvolen 100 % 

přítomných. 

 

Zapisovatelkou byla navržena Zdeňka Sigmundová. Volba zapisovatelky jednání VH:  PRO 61 hlasů, zvolena 

100 % přítomných.  

 

Zpráva o činnosti ASIS za období 2021-2022  

 

JUDr. Ševčík shrnul hlavní body činnosti asociace v uplynulém období. Zmínil vnitřní činnosti, kterými jsou 

např. trvající výhodné podmínky pojištění správců-členů ASIS, údržba softwaru, organizace vzdělávacích 

akcí, předplatné Konkursních novin pro členy. Kladně zhodnotil a připomenul také činnosti navenek, 

jakými jsou např. spolupráce s Ministerstvem spravedlnosti ČR, s Českou advokátní komorou, dále se ASIS 

snaží komunikovat také s předsedy i místopředsedy jednotlivých insolvenčních soudů, hlídá novelizace a 

podílí se na ustálení praxe. Zapojuje se do připomínkování transpozice směrnice o oddlužení podnikatelů 

a preventivní restrukturalizaci. ASIS pořádá vzdělávací semináře prostřednictvím Insolvenční akademie 

s.r.o. JUDr. Ševčík zdůraznil, že ASIS přivítá jakékoliv náměty na uspořádání vzdělávacích akcí. Dále 

připomněl, že se Rada expertů ASIS v uplynulé době vyjádřila k trestnímu stíhání insolvenční správkyně 

tím, že ve svém stanovisku pro orgány činné v trestním řízení objasnila praktické postupy insolvenčních 

správců. Rada má za to, že to přispělo k objasnění problematiky a z pohledu správkyně k dobrému 

výsledku. Dotčená insolvenční správkyně na valné hromadě vystoupila a poděkovala Radě za podporu.   

 

JUDr. Ševčík poděkoval JUDr. Bergerovi, který se ve svém volném čase věnuje péči o poradnu na webových 

stránkách asociace a připomněl, že všichni členové rady se práci v asociaci věnují bezúplatně.  

 

Zpráva o stavu majetku; Schválení řádné roční účetní závěrky za rok 2021 a 2022, informace o rozpočtu 

ASIS na 2022 a 2023, zpráva o účetní závěrce Insolvenční akademie s.r.o. za rok 2021 a 2022 

 

Prezident ASIS informoval přítomné o stavu majetku včetně stavu krátkodobého finančního majetku – 

peněz na účtu. Dotazy ke stavu majetku ze strany přítomných nebyly. Přednesl údaje z řádné účetní 

závěrky ASIS za rok 2021 a 2022 a rovněž tak i za Insolvenční akademii s.r.o. (INSA) za rok 2021 a 2022. 

Následně vyhlásil hlasování o schválení účetních závěrek. Účetní závěrka ASIS za 2021 a 2022 byla 

schválena: PRO 61 hlasů – schváleno 100 % přítomných hlasů. JUDr. Ševčík navrhl, aby hospodářský 

výsledek ASIS (zisk) za rok 2021 a 2022 byl ponechán v ASIS pro další hospodaření a potřeby. Ponechání 



zisku obou let v ASIS pro potřeby dalšího hospodaření bylo schváleno: PRO 61 hlasů – schváleno 100 % 

přítomných hlasů.   

 

Byly představeny návrhy rozpočtu ASIS na rok 2022 a 2023. Ze strany účastníků nebyly žádné připomínky. 

 

Volba členů Rady expertů ASIS  

 

Pro další pětileté funkční období Rady expertů bylo navrženo 9 kandidátů: JUDr. Michal Žižlavský, JUDr. 

Daniel Ševčík, Ph.D., JUDr. Adam Sigmund, Mgr. Kateřina Martínková, JUDr. Petr Michal, Mgr. Jiří Šebesta, 

Ing. Romana Nováková, JUDr. Pavel Berger, Mgr. Petr Veselý a vyhlásilo se hlasování.   

Všech 9 kandidátů bylo do Rady expertů zvoleno: PRO 52 hlasů. Kandidáti o svém zvolení nehlasovali. 

Potřebný počet pro zvolení je 2/3 přítomných hlasů, což bylo naplněno. Rada expertů ASIS tak byla 

zvolena.   

 

Aktuální záměry a priority ASIS – aktuální změny v oddlužení; odměny správců; spolupráce 

s Hospodářskou komorou hl.m. Prahy 

 

JUDr. Michal Žižlavský sdělil, že po posledních volbách do představenstva ČAK došlo k formalizaci 

spolupráce mezi ČAK a ASIS, kdy tato byla zakotvena do oficiálních dokumentů České advokátní komory. 

V běžícím volebním období představenstva ČAKu se podařilo posílit spolupráci s Ministerstvem 

spravedlnosti ČR na poli Sekce pro insolvenční právo České advokátní komory, kde se formulují praktické 

poznatky z praxe insolvenčních správců a dochází tak k cenným podnětům při legislativních procesech. 

V Sekci se podařilo již dříve ve spolupráci s ASIS odvrátit nesystémové plošné zkrácení doby oddlužení 

v covidovém stavu legislativní nouze. Aktuálně je však nyní již pravděpodobné schválení plošného zkrácení 

oddlužení z 5 na 3 roky v řádném legislativním procesu v důsledku gold-platingu při implementaci 

evropské směrnice o restrukturalizaci a insolvenci (směrnice požaduje v závazné části zkrácení jen pro 

podnikatele). K plošnému zkrácení oddlužení je mezi zákonodárci stále silná vůle, a to přes doporučení 

odborníků. Plošné zkrácení oddlužení by mimo jiné mohlo narušit systém financování administrace 

oddlužení.  

 

K jednání o odměnách insolvenčních správců přispěla ASIS vytvořením posudků TPA a VŠE, které 

analyzovaly náklady spojené s administrací procesu oddlužení, které musí nést insolvenční správci, aby 

mohli plnit svou kontrolní roli. To přispělo k debatám na toto téma, které jsou dnes stále aktuální. ASIS ve 

spolupráci s ČAK upozorňuje na možnost kolapsu dnes funkčního systému administrace oddlužení, když s 



plošným zkrácením oddlužení dojde k výpadku na příjmové straně insolvenčních správců. ASIS usiluje o 

to, aby odměna insolvenčních správců, která nebyla valorizována od roku 2008, ačkoli rostly platy 

zaměstnanců, ceny nájmů apod., byla řešena v souvislosti s očekávaným výpadkem příjmů tak, aby správci 

mohli reálně plnit svou funkci subjektů insolvenčních řízení. Momentálně probíhá jednání v této věci. 

JUDr. Žižlavský toto téma nastolil také jako člen stálé poradní skupiny ministra spravedlnosti pro oblast 

insolvenčního práva (tzv. S22). Výhodou je, že se i zde může opřít o poznatky z praxe členů ASIS a Sekce 

pro insolvenční právo ČAK.  

 

JUDr. Žižlavský ještě informoval, že probíhají debaty o možném rozšíření institucionálního vzdělávání ASIS 

ve spolupráci s ČAK a ministerstvem spravedlnosti.   

 

JUDr. Adam Sigmund, jakožto člen rady ASIS a zároveň člen insolvenční sekce ČAK otevřel téma: AML a 

insolvenční správci. V České advokátní komoře zvláštní sekce pro problematiku AML směrnice existuje. 

Sdělil, že ministerstvo financí nejdříve nevidělo důvod, proč přizvat k debatám také zástupce insolvenčních 

správců, když představa zástupců ministerstva byla taková, že by správci prováděli fyzickou kontrolu 

věřitelů v oddlužení. To se podařilo vysvětlit z pohledu praxe IS a odsouhlasit jako neopodstatněné.  

 

Diskuse 

 

Členka ASIS podala dotaz ohledně výzev věřitelů, týkajících se plnění dlužníků. Jde o to, zda má správce 

povinnost podávat věřitelům nějaké zvláštní zprávy na téma úsilí dlužníka plnit svoje závazky. Dotazy chodí 

často od nebankovních subjektů. Dotazy jsou stále stejné a přibývá jejich množství.  

 

Bylo diskutováno, že nejde o věřitelský orgán, takže odpověď není povinná. Z praktických důvodů je však 

možné podat odkazující odpověď, například že informace jsou všechny dostupné ve veřejném 

insolvenčním rejstříku, v konečných zprávách apod.  

 

Další člen se podělil o praxi v regionu severních Čech. Pokud se soud zajímá o dostatečné úsilí dlužníků, 

většinou to plyne z podnětu samotného soudu. Další člen se podělil o zkušenosti z jihočeského soudu.  

 

Druhým podnětem do diskuse bylo postavení správce jako orgánu veřejné moci. Bylo diskutováno, že 

jediná „změna“ se týká datových schránek, kdy je nyní možné doručování i fyzickým osobám, což je 

prospěšné. Jinak ale IS nelze považovat za orgán veřejné moci.  

 



Byla vedena neformální diskuse na téma implementace směrnice o restrukturalizaci a insolvenci.  

  

Závěr 

 

Valná hromada ASIS byla ukončena v 15.45 hod. 

 

 

JUDr. Michal Žižlavský      Zdeňka Sigmundová 

předseda valné hromady ASIS     zapisovatelka 

 


